
Luk 11,14-28, 3. sønd. i fastetida 

I dag handler det om onde ånder, eller åndsmakter. Tror vi på det? Mange vil avvise det og forklare 

det med en eller annen form for psykiatrisk lidelse. Jeg har vært lenge nok i Afrika til å kunne si at det 

ikke stemmer. Mennesker kan bli besatt og være fullstendig under Satans makt. Da kommer en ikke 

langt med medisinsk behandling. 

Paulus skriver: ‘Ta på Guds fulle rustning, så dere kan stå dere mot djevelens listige knep. For vår 

kamp er ikke mot kjøtt og blod, men mot makter og åndskrefter, mot verdens herskere i dette 

mørket, mot ondskapens åndehær i himmelrommet.’  Det finnes altså krefter i vår tid også som vi 

skal passe oss for. Den onde eksisterer i dag også. 

Det skapte stor forundring da Jesus drev ut den onde ånden. Hvordan fikk han det til? Ved hjelp av 

Beelsebul? (‘herskeren over de onde åndene’, altså Satan). Jesus svarte: Hvis jeg står i ledtog med 

Satan, hvem er det deres egne folk driver dem ut ved? (Det fantes ånde-utdrivere på den tid også) 

Satans rike kan ikke bli stående hvis Satan motarbeider seg selv.  

Noen krevde tegn fra Jesus som bevis på at han hadde makt til å drive ut den stumme ånden. De 

krevde bevis. Hva lærer vi av dette? 

Ikke alle tror på besettelser. Ikke alle tror at Jesus var både sann Gud og sant menneske. Ikke alle tror 

på jomfrufødselen. Ikke alle tror Jesus hadde makt over naturkreftene eller makt til å helbrede. Ikke 

alle tror at Jesus døde og stod opp igjen. Er du en som krever bevis før du kan tro det kristne 

budskap? ‘Salig er de som ikke ser, men tror likevel,’ sa Jesus til Tomas som ikke kunne tro før han 

fikk se sårmerkene i Jesus hender eller såret etter spydstikket i siden. ‘Vær ikke vantro, men 

troende,’ sa han. 

Men er det ved Guds finger, dvs. Gud selv, jeg driver de onde åndene ut, sa Jesus, da har jo Guds rike 

kommet til dere. Dvs.: All den tid vi ser mennesker bli frigjort ved evangeliet, så viser det at Guds rike 

er iblant oss. Gud virker iblant oss. Og det kan vi ikke stille oss nøytrale til. Vi må forholde oss til det. 

Jesus er her. Og hva gjør vi med det?  

Jesus er sterkere enn alle onde åndsmakter. Han overvant dem ved sin død og oppstandelse: Han 

avvæpnet åndsmakter og myndigheter og stilte dem fram til spott og spe da han viste seg som 

seierherre over dem på korset (Kol. 2,12) 

Jesus fridde ikke bare datteren fra den stumme ånden, men hun ble også befridd til et nytt liv, en ny 

tilhørighet, en ny Herre. Det er alltid en viss fare til å falle tilbake til livet som var. Det er det Jesus 

advarer mot i dagens tekst.  

Som kristne må vi være bevisste på vår tilhørighet. Hvor er min åndelige heim? Hva fyller vi hjertet 

med? Salige er de som hører Guds ord og tar vare på det, sa Jesus. Dette er budskapet til oss i dag. 

Beste måte å bli bevart på er å leve i Ordet. Ta på Guds fulle rustning. Gjennom Guds ord og bønn. 

Gjennom tro og etterfølgelse. Slik hindrer du den ondes innflytelse. Slik beskytter du deg. La oss søke 

det kristne fellesskap og ta til oss det Gud sier til oss gjennom sitt Ord. 


